
Protokół  Nr XXIX/13 
 

z XXIX sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 20 grudnia 2013 r. o godz.12.00  poprzedzonej 
wspólnym posiedzeniem Komisji Rady Gminy o godz.10.00 w sali sesyjnej Urzędu Gminy 

Mieścisko. 
 
 

W dniu dzisiejszym XXIX sesja Rady Gminy została poprzedzona wspólnym posiedzeniem 
Komisji Rady, które rozpoczęło się o godz.10.00 w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 
Wspólne posiedzenie Komisji otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy, witając radnych Rady 
Gminy, Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego, Skarbnika Gminy – P.Teresę  
Samarzewska oraz inspektora ds. obsługi organów gminy – P.Wiesławę Kujawa. 
Tematem wspólnego posiedzenia Komisji przed sesją  jest: 
1) Dyskusja nad projektem budżetu Gminy na 2014 rok, a następnie wydanie przez Komisje 
Rady  zgodnie z procedurą uchwalania budżetu opinii o projekcie budżetu. 
2) Zaopiniowanie projektów uchwał na  XXIX sesję Rady Gminy. 
 
Adn. 1. 
 

Przystępując do realizacji pierwszego punktu posiedzenia Przewodnicząca Rady 
zarządziła dyskusję nad projektem budżetu gminy i zgłaszanie zapytań: 
- radna Martyńska – „opłata za gospodarcze korzystanie ze środowiska w projekcie budżetu 
na  2014 rok jest  4.500 zł, a w 2013 roku była kwota  54.000 zł. Z czego wynika ta różnica”? 
- radny Kuryłowicz: 
1) „udział gminy w wysokości 20.000 w dofinansowaniu ciągu piesze-jezdnego  jest na 
dokończenie, czy dołożenie”? 
Wójt wyjaśnił, że jest to udział gminy na dokończenie ścieżki  do końca do Rudy w kierunku 
na Popowo Kościelne .W sumie będzie to kosztowało 400 tys.zł 
- radny Kuryłowicz – „w projekcie budżetu zakłada się budowę nawierzchni asfaltowych dróg 
dojazdowych do pól. Będąc ostatnio na zebraniu w Pląskowie Pan Hagdan bardzo prosił żeby  
coś zrobić z drogą w jego kierunku. Pan Wójt zna problem i obiecał coś zrobić. Droga jest 
utwardzona., jednak  należałoby chociaż etapami wykonywać asfalt. Wszędzie wokoło coś 
jest robione więcej, czy mniej a na tym odcinku niewiele”; 
2) „co składa się na odbiór i oczyszczanie ścieków w Żabiczynie w kwocie  35.000 zł ?To jest  
koszt. Czy on wraca się w opłatach”? 
3) „budowa kanalizacji sanitarnej dla rejonu Mieścisko Ruda i opracowanie projektu 
budowlanego dla kanalizacji do Podlesia Wysokiego w kwocie 300.000 zł. To jest duży koszt. I 
jakby to wyglądało ? Ile kosztuje ten projekt ? Jaka jest opłacalność tej inwestycji. Wiadomo, 
że tam są duże odległości”; 
- radny Serafiński – „w sprawie budowy nawierzchni asfaltowych na drogach dojazdowych 
do pól Nieświastowice -Jaroszewo Drugie. Mieszkańcy pytają który to będzie odcinek i z 
której strony  będzie zaczęte ?” 
- radny Rojewski: 
1) „jedno sołectwo nie podjęło uchwały dot. finansowania świetlicy wiejskiej z funduszu 
sołeckiego. Chciałbym się dowiedzieć  jak to będzie finansowane, z  jakiego funduszu ?” 
2)  radny powrócił do uchwały o opłacie targowej. Sprawa dotyczy inkasowania opłaty 
targowej od handlujących w Zabiczynie. „Wiem, że jak  handluje się na terenie Spółdzielnii to 
pieniądze z inkasa winny trafić do kasy Spółdzielnii”; 
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- radny Kurłowicz – „odnośnie wiatraków.  Rozpoczęto budowę wiatraków w Kłodzinie. Jak 
wygląda sprawa podatku od budowli, rolnego ? Czy podatek będzie po zakończeniu budowy, 
czy już się należy, bo w projekcie budżetu nic takiego nie ma ?” 
 
Odpowiedzi na zgłoszone pytania udzielił Wójt Gminy: 
- „20.000 tys.zł to jest udział naszej gminy w stosunku do całego zadania – ścieżki rowerowej. 
Od tego co się zaczęło w tym roku i w przyszłym. To jest w sumie prawie  550.000 zł.Z 
przepustem i pozostałymi rzeczami w tym roku kosztowało ponad 300 tys.zł. Gmina 
przekazała część gruntu pod to. Te 20 tys.zł jest  to dofinansowanie do całości. W przyszłym 
roku ma być kontynuacja budowy ciągu pieszo-jezdnego do krzyżówki i do Popowa 
Kościelnego;”;  
- odbiór ścieków z Zabiczyna – „my jako gmina gospodarujemy przez 5 lat. Z jednej strony 
jest to odbiór ścieków i musimy za to zapłacić, a z drugiej strony mamy dochód bo musimy to 
ściągnąć. To powinno się bilansować. Jednak nie zawsze tak jest”; 
 
- kanalizacja Ruda i projekt na podlesie Wysokie – „300 tys.zł. Kanalizacja Ruda  z 
przepompownią wyniesie około 250 tys.zł. Projekt będzie około 10 tys.zł. W ubiegłym roku 
podjęliśmy uchwałę  o kanalizacji Ruda, Podlesie Wysokie i Sarbia po to żeby to zacząć w tym 
jednym zadaniu dlatego, że przy wniosku wymagana jest  odpowiednia ilość ludzi na kilometr 
i staraliśmy się to połączyć. Bo ani Ruda ani samo Podlesie nie spełnia  tego warunku. Na 
tomista na dzisiaj chcemy zrobić to żeby tutaj załatwić Rude, bo tam przez przepompownie 
włączamy się do tego rurociągu który idzie z Zabiczyna po to żeby nie przechodzić przez 
Wełne przy moście bo tam już jedno przejście jest i dlatego potrzebna jest przepompownia i 
to jest drogie. Natomiast wszystkie pieniądze, które zostaną po przetargu to pójdą na 
rurociąg, który będzie łączył Popowo z Podlesiem Wysokim”; 
 
-podatek od wiatraków –  „na Kłodzinie już się zaczęła budowa.. Podatek jest od 1 stycznia 
roku następnego po wybudowaniu i zakończeniu budowy”; 
 
- tu też jest sprawa dróg dojazdowych do pól – „napewno będziemy robili Nieświastowice-
Jaroszewo Drugie i na pewno będziemy robili mieścisko do oczyszczalni i to będzie w 
granicach 100 tys.zł bo tyle dostaniemy. Natomiast jeżeli dostaniemy więcej pieniędzy to 
wtedy zastanowimy się wspólnie gdzie będzie to najpotrzebniejsze. Kwestia Nieświastowice 
czy Jaroszewo Drugie to tak będzie jak jest napisane dlatego, że tu już jest utwardzone, nie 
mamy kosztów na utwardzenie, tam najprawdopodobniej tę część od P.Bodusa do krzyżówki 
w Jaroszewie utwardzimy jeszcze tłuczniem po to żeby (tam na dzisiaj nie można położyć 
asfaltu, tam jest błoto i byłoby bezsensowne).Tam to należy utwardzić i podnieść i dopiero 
będziemy myśleć o asfalcie. A czy to pójdzie od Nieświastowic zaraz od krzyżówki, czy od 
tego asfaltu który jest w druga stronę do Nieświastowic to jeszcze się zastanowimy. 
Najgorsza rzecz jest na tym skłonie, te 2 dziury które jeszcze zostały. ak pogoda pozwoli i 
naprawiona zostanie kruszarka to jeszcze te 2 dziury zasypiemy”; 
 
- środków na świetlicę nie uchwaliła wieś Mirkowice. Chodzi ośrodki na energię i 
wynagrodzenie opiekuna świetlicy. Takie pieniądze znalazły się w budżecie bo to trzeba 
finansować i świetlica będzie działać”; 
 
- opłata targowa – „tak ma Pan rację, jak to jest wasze prywatne to musicie brać., a gmina 
swoje oprócz tego. Gmina mówi o targowaniu, nie mówi gdzie. Natomiast jeżeli ktoś stoi w 
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bramie to on płaci gminie i temu co stoi w bramie. Nieważne czy to jest na prywatnym, czy 
na gminnym, czy spółdzielczym – to jest gminne Ten kogo plac bierze dodatkowo”; 
 
- radny Rojewski -  wyraził obawę żeby inne sołectwa nie postąpiły tak jak Mirkowice; 
 
- Wójt – w odpowiedzi wyjaśnił, że jeśli to będzie nagminne to zrezygnujemy z funduszu 
sołeckiego. Jako gmina chwalimy się, że od wielu lat  mamy fundusz sołecki. Ale on ma służyć 
również  utrzymaniu tych świetlic. Jestem zdania, że inaczej gospodaruje się świetlicą z 
pozycji gminy, a inaczej bezpośrednio kiedy jest utrzymywana przez wieś. Twierdzę, że te 
pieniądze które są w radach sołeckich są dobrze wykorzystywane”; 
 
- rany Rodzewicz: 
1) jeśli chodzi o opłatę targową, to podobną sytuację miało miasto Wągrowiec, a spółdzielnia 
mieszkaniowa Był wyrok NSA. Rozstrzygnięcie było takie, że jeżeli na terenie Spółdzielnii 
handluje, ten który jest właścicielem i mieszka to miastu nie wolno pobierać żadnych opłat”; 
 
2) odnośnie wiatraków – „w telewizji był program na temat wiatraków i była sugestia żeby w 
tej chwili wiatraki odłożyć, bo w zasadzie nie jest uregulowanych wiele spraw. Ponieważ jest 
rozdzielona w przepisach zabudowa zwarta, a zabudowa siedliskowa. Do końca w zasadzie 
nie ma ustalonych odległości od zabudowy zwartej i zagrodowej. Ustawa obowiązująca nie 
chroni zabudowy zagrodowej. Ma być zmiana ustawy. Nie ma w tej chwili przepisów, które 
jasno rozstrzygałyby pewne rzeczy i z tego tytułu wynikają problemy”; 
 
3) „proszę Panią Skarbnik o wyjaśnienie upoważnień dla Wójta do  kwot zawartych w 
projekcie uchwały budżetowej na 2014 rok: 200 tys.zł do zaciągania pożyczek i kredytów i 
800 tys.zł  do zaciągania zobowiązań; Radny prosił o wyjaśnienie różnic. To jest 1 mn.zł. Tu i 
tam są w zasadzie zobowiązania”; 
 
4) „dot. finansowania  oświaty. Chodzi o szkołę w Popowie Kościelnym. W czasie rozmów 
radni w zasadzie do końca nie byli pewni i nie wiedzieli ile faktycznie ta Szkoła kosztuje. Były 
3 czy 4 wersje. Różnice tam były w granicach 50, 60, 80 tys.zł. Teraz jak tak sobie pozwoliłem 
popatrzeć to w zasadzie kwota, którą od września przekazujemy „Milenium” praktycznie nic 
nie różni się od tej którą żeśmy dawali. Łącznie jest 759 tyzł plus 34.258 zł”; 
 
5) „w dalszym ciągu z przykrością stwierdzam, że w projekcie budżetu nie widzę  
zabezpieczenia środków na zatrudnienie w Domu Kultury jakiegoś instruktora w okresie 
jesienno-zimowym”; 
 
6) „proszę o przedstawienie jak się ma przeliczeniowo liczba uczniów do dotacji do Szkoły 
Podstawowej w Mieścisku i Gimnazjum. Było wcześniej mówione, że jak Szkołę w Popowie 
Kościelnym przekażemy to te szkoły dostaną pełną subwencję, która im się należy”; 
7) podczas przedstawiania projektu budżetu na zebraniach w których brałem udział w 
Budziejewku, Budziejewie  przez P.Bździaka przedstawił on planowany remont dróg 
dojazdowych w roku 2014.Powiedział, że droga do oczyszczalni ma być zrobiona pod 
warunkiem, że dołoży się .Jak mam to rozumieć będzie droga zrobiona, czy nie ?” 
 
Z kolei głos w dyskusji zabrała Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska, która udzieliła 
odpowiedzi na zgłoszone  następujące zapytania: 
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- radnej Martyńskiej dot. opłaty za gospodarcze korzystanie ze środowiska – „w projekcie 
budżetu na rok 2013 zaplanowaliśmy środki w kwocie  54.000 zł na czyszczenie separatorów. 
W ciągu roku budżetowego nastąpiła zmiana i te środki zostały zmniejszone. Kwota 
zaplanowana w roku 2014 to 7.500 zł, z czego 4.500 zł – z tytułu opłaty za gospodarcze 
korzystanie ze środowiska  oraz  3.000 zł  na program usuwania azbestu; Na rok 2014 kwota 
zawarta w budżecie odpowiada zapotrzebowaniu”; 
 
- radnemu Rodzewiczowi – „w sprawie zawartych w projekcie uchwały upoważnień dla 
Wójta – do kwoty 200 tys.zł to jest kredyt krótkoterminowy, który zaciąga się wyłącznie na 
utrzymanie płynności finansowej, który musi być spłacony do końca roku. Jeśli faktycznie 
zbiegną się płatności, a nie ma dochodów z tytułu podatków, w związku z czym dla 
utrzymania ciągłości jednostki i dla utrzymania płynności finansowej gmina w ten sposób 
musi sobie pomóc. I skorzystać z tych środków. To jest kwota 200 tys. zł. Nie zwiększamy jej 
już od iluś lat”; 
 
- „Jeśli chodzi o upoważnienie do 800 tys.zł – to nie jest kwota, która upoważnia  Wójta do 
zaciągania zobowiązań ponieważ Pan Wójt ma plan wydatków, ale zdarza się sytuacja kiedy 
trzeba w tym roku budżetowym zawrzeć umowę na następny rok budżetowy, np.był 
przetarg na catering, został rozstrzygnięty a żeby go rozstrzygnąć muszą być środki 
budżetowe w planie rok 2013.To dotyczy roku 2014.Wójt zaciągając zobowiązanie, czyli 
podpisując umowę zaciąga zobowiązanie w roku 2013 na rok 2014.Nie ma planu w roku 
2014 dlatego jest mu potrzebne to upoważnienie żeby podpisać umowę na rok 
2014.Wójtowi nie wolno podpisać umowy zobowiązaniowej jeśli nie ma tego w budżecie 
albo nie posiada upoważnienia. To jest dla utrzymania ciągłości jednostki”; 
- radny Rodzewicz – „to tyczy się w zasadzie uchwały śmieciowej. Pokrycie jest. Wiadomo, że 
te środki wpłyną”; 
- Skarbnik – „teraz sobie państwo wyobraźcie przyjdzie do podpisania w roku 2014 umowy 
na gospodarkę  śmieciową. Pan Wójt rozstrzyga przetarg na 2 lata. W roku 2014 środki jakie 
sa zaplanowane na gospodarkę śmieciowa – niech to będzie kwota 800 tys.zł. 
Przetarg został rozstrzygnięty na 2 lata na kwotę 1.600 tys.zł i teraz Pan nie może zaciągnąć 
wyższego zobowiązania niż wydatek, który jest zawarty w roku 2013..W tej sytuacji nie może 
podpisać umowy na gospodarkę odpadami dlatego, że musi unieważnić przetarg i jeżeli ta 
umowa zostałaby podpisana to wtedy naruszyłby przepisy prawa bo zaciągnął zobowiązanie 
do którego nie upoważniła go Rada. Teraz też mieliśmy umowę na catering. Też nie doszłoby 
do zawarcia tej umowy gdyby nie było upoważnienia do zaciągania zobowiązań. Przetarg 
został rozstrzygnięty, środki w budżecie na rok 2014 dopiero na dzisiejszej sesji Rada 
uchwali, a umowa musiała już być podpisana na wyżywienie na rok 2014.Pan Wójt podpisał 
te umowę tylko dlatego, że posiadał od Rady upoważnienie do zaciągania zobowiązań.”; 
 
- radny Rodzewicz – ponowił zapytanie czy Szkoła Podstawowa i Gimnazjum w Mieścisku 
dostaje subwencje zgodnie z przelicznikiem bo dotychczas było mówione, że nie otrzymuje 
bo jest subwencja dokładana do Szkoły w Popowie Kościelnym. Jak był problem Szkoły w 
Popowie to były przedstawiane 4 wersje kosztów. Były kwoty: 760 tys.zł, 829 tys.zł, 840 tys.zł 
 
- Do zapytań w sprawie ponoszonych kosztów na Szkołę w Popowie Kościelnym i oświatę  
odniósł się Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński: 
„W dniu 27 listopada br. Komisja Rewizyjna sprawdziła wydatki Szkoły Podstawowej w 
Popowie Kościelnym. Ten rok jest rokiem szczególnym bo trzeba było wypłacić odprawy, 
które były w granicach 100 tys.zł. W związku z czym to już zakłóca cały ten obraz. 
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Pamiętam, że zawsze na Szkołę w Popowie Kościelnym było około 1 mln zł. I to nie było 4, czy 
5 wyliczeń ale właśnie o to ile dokładamy. Napewno teraz będzie mniej, ponieważ my 
przekazujemy  dotację tylko wtedy kiedy Szkoła w Popowie  przekaże nam każdego miesiąca  
liczbę uczniów i my to mnożymy i tyle im przelewamy, natomiast poprzednio było  zupełnie 
inaczej. Poprzednio była Karta Nauczyciela.. I to co Pan mówi my się zastanawiamy z 
Dyrektorem Szkoły w Mieścisku co będziemy robili w przyszłym roku w Szkole właśnie z 
uzyskanych pieniędzy.” 
 Jednocześnie Wójt powiadomił, że od 15  grudnia br. wydał zgodę na prowadzenie 
Przedszkola  w Popowie Kościelnym przez „Milenium.”. 
 
- „subwencję, którą dysponujemy dostaje każda szkoła. Zawsze co roku dostaje dyspozycje 
co do projektu budżetu. Rada Pedagogiczna łącznie ze związkami  zawodowymi co roku 
opiniuje negatywnie projekt budżetu do każdej ze szkół. Ostatnio w tygodniu było spotkanie i 
Panie dyrektorki powiedziały ile potrzebują i na co ? Powiedziałem wówczas, że dostaną 
środki na energie, ogrzewanie, żeby nie zostać z fakturami na przyszły rok. 
Za budżet ja odpowiadam i cała subwencja oświatowa na razie za rok bieżący nam 
wystarczyła i to jest najważniejsze. Nie jest ważne czy będzie różnica w Gimnazjum, Szkole 
Podstawowej, czy w rozliczeniu Popowa tylko, że gminę kosztowało to tylko i wyłącznie 
subwencja, nie więcej”; 
 
- zajęcia w Doku Kultury – „nie określił Pan na jakie zajęcia. Pani Dyrektor jest gospodarzem 
tego obiektu i ona wychodzi z inicjatywą. Dostała dotacje. Natomiast niech Pan określi 
tematycznie jakiego typu to mają być zajęcia. Proszę skonkretyzować jakie zajęcia i Pani 
Dyrektor dostanie polecenie, że ma wygospodarować środki”; 
 
- droga do oczyszczalni- „tak będzie pod warunkiem, że spółka dołoży. Bo takie rozmowy 
prowadzimy ze spółką. Spółka jak zamknie rok to nam powie ile do tego dołoży”; 
 
- radny Rodzewicz – „zawsze był problem, ze Szkoły nie dostawały w przeliczeniu na ucznia 
tyle ile powinny bo było to tłumaczone, że  jest to  kosztem Szkoły w Popowie Kościelnym. 
Dlatego pytam czy w roku bieżącym wszystkie pieniądze w przeliczeniu na ucznia dostała 
Szkoła Podstawowa i Gimnazjum w Mieścisku?. Na moje pytanie nie dostałem odpowiedzi”; 
 
- Wójt – „powiedziałem, że rok 2013 jest rokiem specyficznym i tutaj jeszcze tej różnicy nie 
ma .Natomiast na rok  2014 całą subwencje żeśmy rozdzielili na tyle dzieci ile jest zarówno 
na Gimnazjum, na Szkołę Podstawową i na  przewidywaną ilość dzieci w Popowie”; 
- radna Kapczyńska – zapytała czy w projekcie budżetu przewidziane są jakieś środki jak 
chodzi o opiekę nad zbiorami P.Pijanowskego ?” 
 
Skarbnik Gminy w odpowiedzi wyjaśniła, że jeśli chodzi o zbiory to będą one w instytucji 
kultury – czyli w Bibliotece, a zatem dotacja która jest przekazywana do Biblioteki na 
podstawie sporządzonego planu finansowego po uchwaleniu budżetu GBP musi przewidzieć 
wydatki na ten cel w swoim planie finansowym na rok 2014”;  
 
- Wójt – „na razie mamy spisaną całą archeologię. Dzisiaj będzie spisany protokół 
przekazania między spadkobiercą a gminą Mieścisko. Dalej toczą się  rozstrzygnięcia prawne, 
skarbowe i finansowe. Gdybyśmy jako gmina dostali darowiznę to byśmy musieli 
odprowadzić podatek. Znowu trzeba byłoby wziąść eksperta, który te książki wyceni. 
Najpierw przejmiemy to co zostało przywiezione. Dzisiaj sobie to przekażemy i będziemy 
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oceniali co jest. Część zbiorów również została u P.Rutkowskiego.. My musimy po tym spisie 
zobaczyć co zostawić, a co jest zupełnie nieprzydatne z uwagi na zły stan techniczny, np. 
trofea myśliwskie. Dzisiaj jest  otwarcie wystawy archeologicznej i podpisany tylko protokół 
przekazania. Wyporządkowana już została  archeologia, bez notariusza bo to nie jest 
wycenione. I jest jeszcze jedna wątpliwa rzecz: Cała archeologia jest własnością Skarbu 
Państwa, a to jest własnością Starostwa”; 
- radny Wojtyszyn – dodał że „Muzeum w Wągrowcu dostało około 30 tys. zł z Ministerstwa 
Kultury na  zewidencjonowanie i uporządkowanie wszystkiego, co jest przedmiotem 
dzisiejszej wystawy”; 
 
- radny Witucki – zapytał czy w trakcie realizacji ścieżki pieszo-rowerowej przewidziana jest 
modernizacja tego skrzyżowania, prawoskrętu ?  
 
- Wójt – w odpowiedzi wyjaśnił, że włączenie na pewno będzie, ale modernizacja 
skrzyżowania, to tak jak Pan Rodzewicz zgłosił – ma być prawoskręt do Mieściska, a 
właściwie lepszy byłby lewoskręt na Wągrowiec, bo to jest bardziej niebezpieczne, ale 
ścieżka tego nie przewiduje. Ścieżka na pewno sama się włączy poprzez pasy ruchu”; 
 
- radny Witucki  - „w projekcie budżetu przewiduje się środki na stworzenie punktu 
selektywnej zbiórki odpadów komunalnych. Jak wiemy od dłuższego czasu zbiórkę worków, 
opon prowadzi MIKOROL. Czy nie warto byłoby dojść z nimi do porozumienia. Oni mają 
wolne pomieszczenia, jest zatrudniony pracownik od poniedziałku do soboty, który 
rejestrowałby przywożone odpady. Bo jak tam będzie się przywozić, zostawiać, to nie 
wiadomo kogo to będzie, po drugie niektóre rzeczy mogą skłaniać do kradzieży”; 
 
-Wójt – „nie wiem czy MIKOROL w świetle obowiązujących przepisów ma zgodę na 
gromadzenie takich rzeczy. Taki punkt selektywnej zbiórki moim zdaniem powinien być żeby 
doraźnie tam wywozić. np. opony, czy inne rzeczy korzystamy zawsze z MIKOROL-u i je zleli 
on będzie chciał uzyskać jakąś zgodę, to mu pomożemy. Uważam, że my jako gmina tam 
mamy obiekt i możemy gromadzić pod kluczem. My chcemy działać przez cały rok. Mamy na 
to przeznaczony były magazyn środków chemicznych, jest to pod dachem, trzeba coś tam 
zrobić. Dlatego ta kwota w projekcie budżetu. Najlepiej byłoby gdyby był to Gminny Punkt 
Selektywnej Zbiórki Odpadów, gdzie każdy może ze swoja przyczepą przyjechać. Nas na to 
nie stać. Dzisiaj w tym zawirowaniu wokół naszego składowiska, to co się dzieje na rynku 
odpadów to trudno w coś inwestować, dlatego to jest półśrodek żeby przygotować, 
zagrodzić  ten plac”;  
 
- radny Rodzewicz: 
1) „czy nie warto byłoby zabezpieczyć jeszcze przed ukończeniem ścieżki rowerowej terenu 
pod rozwiązanie tego skrzyżowania żeby w przyszłości nie kolidowało. Tam będzie trzeba coś 
zrobić, ewentualnie lewoskręt też można zrobić żeby tam zabezpieczyć przejście”; 
 
2) sprawa selektywnej zbiórki – „po ostatniej kontroli przez NIK ustaw śmieciowych 
zarzucano, że w ustawie nie ma punktów selektywnej zbiórki odpadów”; 
 
Do zapytań odniósł się Wójt Gminy : 
- „teren jest zabezpieczony ponieważ prawo, lewoskręt jest w pasie drogowym i tak jak 
wspomniałem teren gminie został przekazany, jak również Wojewoda na podstawie ustawy 
drogowej, Agencja również. PO drugie na dzisiaj jeszcze nikt nie zmienił trasy obwodnicy 

 



 7 

Mieściska i ona również tam na tej krzyżówce wchodzi. Teren Agencji widzicie, że nie jest 
wykazany do sprzedaży, nikt nie chce tego sprzedawać do momentu do kiedy nie będzie 
decyzji czy zaprojektowania tej obwodnicy. Ta obwodnica jest wkreślona w studium i ona 
jest.. Sądzę, że tam terenu na razie jest dosyć, nie sądzę żeby to Agencja  po cichu sprzedała. 
Jak mamy teren Agencji to mamy do dyspozycji, bo na zasadzie spec ustawy Wojewoda 
decyduje co należy wziąć nawet prywatnych gruntów.”  
 
- jełki chodzi o selektywną zbiórkę odpadów tego co nikt nie uwzględnił to, że rozdziela się 
płatności na tych co segregują i tych co nie segregują. W każdej ustawie jest napisane, że 
każdy obywatel jest zobowiązany do segregacji. Nie ma wyboru, czy może, czy nie .Jest 
zobowiązany bezwzględnie. Przypomniał, że nasza spółka podniosła opłaty na bramie. 
Wójt wskazał  przy okazji opłat  śmieciowych, ze wiele rzeczy przez NSA już zostało 
uchylonych. Z naszych wyliczeń dzisiaj widać, co po pół roku możemy powiedzieć ze jeszcze 
się to bilansuje, już trudniej będzie to powiedzieć 30 czerwca 2014 r., dlatego, że nasza 
spółka podniosła opłatę na bramie 203 zł na 270 zł.. To może nie jest aż tak kosztowne, ale 
bardziej transport, kiedy trzeba dojechać do każdego gospodarstwa. Obawiam się, czy nie 
będziemy zobowiązani podnieść opłatę w marcu 2014 r.” 
 
- radny Graczyk – „co do dowożenia uczniów do szkół. Słyszałem, że inna firma będzie 
dowozić, a Komunikacja – Wągrowiec odpadła.. Jak to będzie wyglądać w kosztach ?” 
- Wójt – „wygrał PKS Gniezno. Przewidywana łączna kwota zamówienia:  225.680 zł brutto, a 
w wyniku wyboru PKS Gniezno jest 50 tys. zł mniej w stosunku do tego roku”; 
 
Podsumowując dyskusję nad projektem budżetu Gminy na 2014 rok Przewodnicząca Rady 
odczytała  proponowany tekst opinii Komisji Rady o projekcie budżetu. Jednocześnie 
zwróciła się do radnych czy mają uwagi do przedstawionej opinii ? 
W związku z brakiem uwag opinia stałych Komisji Rady w zaproponowanej treści została 
przyjęta. Jest to opinia pozytywna. 
Z kolei przystąpiono do opiniowania projektów uchwał na  dzisiejszą sesję  Rady Gminy: 
 
- w sprawie zmian w budżecie Gminy Mieścisko na 2013 rok 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa  Samarzewska. 
W wyniku zmian zwiększa się dochody budżetu o kwotę 232.129 zł i zwiększa się wydatki 
budżetu o kwotę  84.294 zł. Jak również zwiększa  się rozchody o kwotę  147.835 zł (załącznik 
Nr 4 do uchwały w sprawie zmian) z tytułu otrzymanych środków na spłatę pożyczki 
zaciągniętej na wyprzedzające dofinansowanie zadania pn.”Termomodernizacja świetlicy 
wiejskiej w Zbietce wraz z przebudowa i dobudową sanitariatów – etap I”. Jak określiła 
Skarbnik Gminy jest to „uchwała porządkująca” w której zawarto zrealizowane wydatki oraz 
uwzględniono faktury złożone, które nie są zapłacone na które musi być plan. 
Jednocześnie Skarbnik Gminy przedstawiła jeszcze jedną zmianę,  zgłoszoną krótko przed 
posiedzeniem Komisji przez Kierownika Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie o 
zwiększenie przychodów z działalności ZAZ  i tym samym kosztów o kwotę  8.000 zł. Dotyczy 
to zmiany w załączniku Nr 6 do projektu uchwały. 
Komisje projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2013 rok zaopiniowały 
pozytywnie. 
Kolejną uchwałą, jaką przedstawiła Skarbnik Gminy, który wiąże się z uchwałą w sprawie 
zmian w budżecie jest: 
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- projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/157/12 Rady Gminy Mieścisko z dnia 20 
grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko na 
lata 2013-2022. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiana WPF wynika z faktu, że Gmina otrzymała  środki unijne i 
od razu została spłacona pożyczka na wyprzedzające finansowanie w kwocie  147.835 zł  
zaciągnięta na realizację zadania inwestycyjnego pn. ”Termomodernizacja świetlicy wiejskiej 
w Zbietce wraz z przebudową i dobudową sanitariatów - etap I”. 
W dyskusji nad przedstawionymi projektami uchwał głos zabrali: 
 
- radny Graczyk – w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie zwiększa się o 10.000 zł 
środki na oświetlenie ulic. Na dzisiaj gro lamp nie świeci. Zgłaszałem to w Urzędzie Gminy 11 
grudnia br. przed zebraniem wiejskim w Gołaszewie. Do dnia dzisiejszego nie jest to 
zrobione. W Gołaszewie są ciemności. Była konserwacja linii przesyłowej  109 i pracownicy 
Energetyki byli. Mieli być powiadomieni przez P.Kubikowskiego. Prawdopodobnie po tej 
wichurze bezpiecznik przepalił się, bo cała prawa strona nie świeci. Dzieci chodzą na roraty, 
osoby starsze zwracają się do mnie, gdyż rezygnują z chodzenia  wieczorem do kościoła. Na 
dzień dzisiejszy są ciemności. Jest prośba żeby na zbliżające się święta naprawić”; 
- radny Kalka Michał podziękował P.Wójtowi za patronat przy zorganizowaniu w dniu  
6 grudnia br. Mikołaja dla dzieci z Mieściska. Zebrano wspólnie 25 kg cukierków. 
- Wójt w tym miejscu podziękował radnemu Michałowi oraz jego bratu i wszystkim, którzy 
przyczynili się do zorganizowania tej imprezy. 
 
W związku z wyczerpaniem opiniowania materiałów na dzisiejszą sesję Przewodnicząca Rady 
o godzinie 11.40 zarządziła 20-minutową przerwę. 
 
Przewodnicząca Rady o godz.12.10 otworzyła XXIX sesję Rady Gminy. 
Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 
Banaszyńskiego, pracowników administracji samorządowej, radnego powiatowego – 
P.Tadeusza Synorackiego, sołtysów wsi oraz wszystkich gości i uczestników dzisiejszej sesji. 
(Listy obecności sołtysów wsi i zaproszonych gości stanowią załączniki Nr  1 i 2 do protokołu). 
 
Adn. 2 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy na sesji 
obecnych jest 15, co stanowi quorum wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia 
obrad i podejmowania uchwał. 
 (Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi załącznik Nr 3 do protokołu). 
 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad XXIX sesji Rady Gminy, jaki 
radni i goście otrzymali z zaproszeniem na sesję.  
Do przedstawionego porządku obrad dodatkowo Wójt Gminy wnioskował o wprowadzenie 
projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/157/12 Rady Gminy Mieścisko z dnia 20 
grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko na 
lata 2013-2022. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie  przy 15 głosach „za” zdecydowali o wprowadzeniu w/w 
projektu uchwały do porządku obrad dzisiejszej sesji. 
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Innych zmian do porządku obrad nie wniesiono. 
Porządek obrad XXIX sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się  następująco: 
 
 1. Otwarcie sesji. 
 2  Stwierdzenie quorum. 
 3. Przedstawienie porządku obrad XXIX sesji Rady Gminy – możliwość  
    wprowadzenia zmian. 
 4.Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 6. Zapytania sołtysów. 
 7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  
    międzysesyjnym. 
 9. Informacja z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
10.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2013 rok, 
11.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/157/12 Rady Gminy Mieścisko z dnia 
20 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko 
na lata 2013-2022. 
12.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  
     Mieścisko  na  lata  2014-2022, 
13. Podjęcie  uchwały w sprawie  uchwały budżetowej  na rok 2014: 
 
           1) odczytanie projektu uchwały budżetowej z uzasadnieniem, 
           2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu Gminy  
                Mieścisko na 2014 rok, 
           3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o prawidłowości Wieloletniej  
                Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko, 
           4) odczytanie opinii Komisji stałych Rady Gminy, 
           5) przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii Komisji Rady, 
           6) przedstawienie autopoprawek Wójta do projektu uchwały budżetowej, 
           7) dyskusja nad projektem budżetu, 
           8) głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta, 
           9) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 
 
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wolne głosy i wnioski. 
16. Zakończenie. 
        
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej XXVIII sesji Rady Gminy 
był do wglądu w biurze Rady i nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń, w związku z powyższym 
zaproponowała jego przyjęcie bez odczytywania. Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 
głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji bez odczytywania. 
 
Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Rodzewicz –  „będąc na zebraniach szczególnie w Budziejewie było pytanie o 
odśnieżanie drogi powiatowej. Na sesji była informacja, że drogi powiatowe ośnieża 
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MIKOROL. Ostatnio po przejściu  huraganu i śnieżycy tam był problem wyjazdu przez 3 dni. 
Chodzi o drogę na Podlesie i droga Budziejewko- Mieścisko. Mieszkańcy zwrócili uwagę, że 
jechał tamtędy cięgnik z podniesioną łyżką i nie odgarnął”; 
 
- radny Hoffmann – „mieszkańcy Popowa Kolonii dziękują za załatanie dziur, ale jest jeszcze 
pytanie czy zaświecą lampy. Po ostatniej wichurze było to zgłaszane na zebraniu i byli 
Panowie z Energetyki naprawiali od Popowa , a tu od naszej strony nie świeci”; 
Na zgłoszone zapytanie radnego Rodzewicza odpowiedzi udzielił radny powiatowy – 
P.Synoracki – „sołtys Nieświastowic dodzwonił się do mnie dopiero w niedzielę po południu 
bo też telefony nie działały. Natychmiast interweniowałem. Zadzwoniłem do Dyrektora PZD, 
a on dał z kolei mi informację, że jest odśnieżone. Godzinę po moim telefonie było 
odśnieżone. W tym dniu zbiegło się kilka elementów naraz: brak prądu, brak połączenia 
telefonicznego”; 
 
 
Adn. 6 – zapytania sołtysów 
 
- P.Kmieciak – sołtys wsi Jaroszewo Drugie – zabierając głos dołączył się do wypowiedzi 
P.Rodzewicza, który był świadkiem sytuacji na drodze powiatowej. Jechał ciągnik z 
podniesioną łyżka z MIKOROL-u. Z kolei inna sytuacja: do sąsiada P.Dawdowicza była zaspa, 
około 50 m akurat jechał ciągnik z AQUANET-u od P.Amborskiego z Pląskowa,  gdzie 
odśnieżał polne drogi i też miał podniesioną łyżkę a samochody stały z powodu zaspy”; 
- P.Starosta – sołtys wsi Popowo Kościelne – podziękowała w imieniu mieszkańców za 
naprawę oświetlenia ulicznego po wichurze”; 
Z kolei do wystąpień sołtysów odniósł się Wójt Gminy wyjaśniając, że 6 grudnia br. była to 
sytuacja szczególna. Kwestia braku prądu to była kwestia dojechania do miejsc, gdzie były 
awarie. Musicie to państwo zrozumieć, że to była katastroficzna sytuacja. Natomiast co do 
odśnieżania, to ja osobiście objeżdżałem drogi w niedzielę do południa. W Plaskowie 
skończyli o godzinie 14.00.To były zaspy na 1,5 metra. Ludzie w tych równiarkach jeździli  
non stop od 4 rano”; 
 
 
Adn. 7 
 
Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński przedstawił informację z pracy w okresie 
międzysesyjnym. 
(Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej stanowi załącznik Nr 4 do protokołu). 
Ponadto Wójt  przekazał życzenia od Księdza Kuryłowicza z Kazachstanu, który ofiarował 
krzyż wiszący na sali sesyjnej. 
W tym miejscu Wójt podziękował też radnemu Michałowi Kalce i jego „ekipie” za 
zorganizowanie „Mikołajek”. 
 
Adn. 8 
 

Przewodnicząca Rady złożyła informację ze swojej działalności w okresie  
międzysesyjnym. Był to okres spotkań opłatkowo-wigilijnych: 
- 11 grudnia br. – z Kierownikiem i pracownikami Zakładu Aktywności Zawodowej w 
Gołaszewie; 
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- 15 grudnia br. – z emerytami i rencistami , Koła Gospodyń Wiejskich. W tym też dniu odbyła 
się wigilia dla dzieci z rodzin mniej zamożnych w której wzięło udział 188 osób. Inicjatorem 
spotkania był P.Leszek Bodus. Dzieciom wręczono 154 paczki o wartości 30 zł każda. 
Pozostałe osoby to byli rodzice, opiekunowie. W tym miejscu zaznaczyła, że darczyńcami SA 
również wszyscy radni, P.Wójt, P.Sekretarz, P.Skarbnik, Dyrektor Szkoły Podstawowej w 
Mieścisku. Razem zebrano 1.340 zł, co w znaczący sposób wsparło tę inicjatywę i 
uroczystość. Przewodnicząca Rady podziękowała wszystkim w imieniu własnym i 
organizatorów. 
- 16 grudnia br.- udział w spotkaniu z dziećmi ze świetlicy środowiskowej w Mieścisku; 
- 19 grudnia br. – udział w spotkaniu z pracownikami Urzędu Gminy w Mieścisku oraz w 
zebraniu wiejskim. 
Ponadto we wtorki pełniła dyżury w biurze Rady. 
 
Adn. 9 -  Informacja z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – P.Marian Witucki odczytał  protokoły z 
przeprowadzonych kontroli: 
- w dniu 27 listopada br. – Kontrola poniesionych kosztów utrzymania  Szkoły Podstawowej 
w Popowie Kościelnym od stycznia 2013 r. do 31 sierpnia 2013 r.(w tym: odprawy dla 
pracowników, koszt utrzymania Szkoły i Oddziału Przedszkolnego). 
- 18 grudnia br. – Kontrola  wydatków w Szkole Podstawowej w Mieścisku w roku 2013 (w 
tym: stan zatrudnienia, remonty bieżące). 
 
Adn. 10 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2013 rok 
 

Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska poinformowała, że projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony na dzisiejszym wspólnym posiedzeniu Komisji. 
W wyniku zmian zwiększa się dochody o kwotę 232.129 zł i zwiększa się wydatki o kwotę 
84.294 zł. Podstawą wprowadzenia zmian są pisma Ministra Finansów, Wojewody 
Wielkopolskiego, dyrektorów szkół, przedszkola i Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Do budżetu zostaje też wprowadzona kwota w wysokości 147.835 zł, która wynika ze 
środków otrzymanych z Unii Europejskiej na spłatę pożyczki zaciągniętej na realizację 
zadania „Termomodernizacja świetlicy wiejskiej w Zbietce wraz z przebudową i dobudową 
sanitariatów – etap I”; 
Jednocześnie Skarbnik Gminy przedstawiła jeszcze jedną autopoprawkę  do załącznika Nr 6 
zgłoszoną krótko przed posiedzeniem Komisji przez Kierownika Zakładu Aktywności 
Zawodowej w Gołaszewie o zwiększenie przychodów z działalności ZAZ  i tym samym 
kosztów o kwotę  8.000 zł w celu pozostawienia tych środków w tym roku w zakładzie 
budżetowym Dotyczy to zmiany w załączniku Nr 6 do projektu uchwały. 
- radny Rodzewicz – w rozdziale 80195 – Pozostała działalność zwiększa się wydatki o kwotę  
71.657 zł, w tym w $4210 – o kwotę 25.000 zł z przeznaczeniem na zakup drzwi do Szkoły 
Podstawowej w Popowie Kościelnym oraz kwota z Ministerstwa Finansów w wysokości 
68.602 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów związanych z wpłata odpraw dla 
nauczycieli. Z czego to wynika ? W zasadzie wszystko zostało rozliczone ? 
Odpowiedzi na pytanie radnego udzielił Wójt Gminy: „w umowie jest napisane, że koszty 
remontów w Szkole Podstawowej w Popowie Kościelnym ponosi gmina, co wiąże się z 
przystosowaniem tej Szkoły do prowadzenia. W dniu 15 grudnia br. wydałem dopiero zgodę 
na prowadzenie Przedszkola, gdy zostało ono odebrane przez wszystkie służby. Inne  
wymagania są do prowadzenia oddziału przedszkolnego a inne do prowadzenia przedszkola. 
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W związku z czym wykonane zostały tam remonty, głównie zamontowano drzwi 
ognioodporne w ilości 12 szt. i automatyczne okna na czujnik dymu. Całość  prac 
wynikających z przystosowania obiektu do obowiązujących norm i uzyskania  zgody na 
odbiór  przez straż kosztowało 65.000 zł. Ja podpisałem porozumienie i powiedziałem, że 
remonty bieżące leżą w koszcie dzierżawcy, natomiast to co na stałe zostaje wmurowane tj. 
drzwi plus okna z czujnikami to zostaje na zawsze w naszym budynku i za to mogę zapłacić i 
to jest kwota 25.000 zł. Jest stosowny protokół, zostanie wystawiona faktura. 
Z kolei Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska  odniosła się do zapytania radnego 
Rodzewicza o kwotę 68.602 zł z MF z przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów 
związanych z wpłatą odpraw dla nauczycieli. 
„Jest to kwota, która nie zostanie rozdysponowana w roku bieżącym. Po przeanalizowaniu 
środków w oświacie, środki te są  wystarczające. W/w kwota to środki, które otrzymała 
gmina z rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej i one pozostają w budżecie 
nierozdysponowane. Pozostają w wolnych środkach na koniec roku budżetowego”; 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania 
uchwały, przedtem pytając radnych czy życzą sobie aby odczytać projekt uchwały ? 
Radni nie wyrazili zgody, w związku z powyższym poddano projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie gminy pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 5 
do protokołu. 
 
Adn. 11 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/157/12 Rady Gminy Mieścisko 
z dnia 20 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Mieścisko na lata 2013-2022. 
 

Zgodnie z uzasadnieniem Skarbnika Gminy projekt uchwały wynika ze zmiana kwoty 
rozchodów na skutek otrzymania środków z UE na spłatę pożyczki zaciągniętej na 
wyprzedzające finansowanie zadania inwestycyjnego pn. ”Termomodernizacja świetlicy 
wiejskiej w Zbietce wraz z przebudową i dobudową sanitariatów – etap I”; 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta przy 14 „za” i 1 głos „wstrzymujący” i 
stanowi załącznik  Nr 6 do protokołu. 
 
Adn. 12 - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  
     Mieścisko  na  lata  2014-2022. 
 

Projekt uchwały wiąże się ściśle z uchwałą w sprawie budżetu Gminy, w tym z 
wprowadzeniem środków na realizację projektu unijnego w Zakładzie Aktywności 
Zawodowej. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 7 
do protokołu. 
 
Adn.13 -  Podjęcie  uchwały w sprawie  uchwały budżetowej  na rok 2014: 
 
           1) odczytanie projektu uchwały budżetowej z uzasadnieniem, 
Wójt Gminy odczytał projekt budżetu Gminy, jaki został przedstawiony na ostatnich 
zebraniach wiejskich. Stanowi on załącznik Nr 8 do protokołu 
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           2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu Gminy  
                Mieścisko na 2014 rok 
Opinię RIO z wykorzystaniem prezentacji multimedialnej przedstawiła Skarbnik Gminy – 
P.Teresa Samarzewska. 
(Opinia o projekcie budżetu Gminy na 2014 rok stanowi załącznik Nr 9 do protokołu). 
 
           3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o prawidłowości Wieloletniej  
                Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko 
 
Opinię RIO z wykorzystaniem prezentacji multimedialnej przedstawiła Skarbnik Gminy – 
P.Teresa Samarzewska. 
Odczytując opinię podkreśliła, ze Skład Orzekający RIO zwrócił  szczegółową uwagę na 
wskaźniki planowanej  łącznej kwoty spłaty zobowiązań w roku 2014 i 2015. 
(Opinia RIO o prawidłowości WPF Gminy Mieścisko stanowi załącznik Nr 10 do protokołu) 
 
           4) odczytanie opinii Komisji stałych Rady Gminy 
Opinię stałych Komisji Rady Gminy o projekcie budżetu Gminy na 2014 rok przedstawiła 
Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta Kapczyńska. 
(Opinia stałych Komisji Rady stanowi załącznik Nr 11 do protokołu). 
 
           5) przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii Komisji Rady, 
Wójt  przychylił się do opinii Komisji. Potwierdził, że jest to budżet na jaki nas stać i wspólnie 
z Radą będziemy go realizować. 
 
           6) przedstawienie autopoprawek Wójta do projektu uchwały budżetowej 
Skarbnik Gminy przedstawiła autopoprawkę Wójta Gminy do projektu budżetu Gminy na 
2014 rok, w wyniku której dokonuje się zwiększenia dochodów w dziale 853 – Pozostałe 
zadania w zakresie polityki społecznej o kwotę 267.576 zł  z tytułu planowanych do 
otrzymania środków unijnych na realizację projektu pn. ”Przez Zakład Aktywności 
Zawodowej na Rynek Pracy” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego. 
tym samym  o tę kwotę zwiększenia wydatków jako dotacja z budżetu dla samorządowego 
zakładu budżetowego z przeznaczeniem na realizację w/w projektu przez Zakład Aktywności 
Zawodowej w Gołaszewie. P.Wójt upoważnił Kierownika ZAZ do podpisania tego projektu w 
dniu 13 grudnia 2013 r. 
Ponadto zmienia się załącznik dochody i wydatki wydzielonego rachunku dochodów na 2014 
rok poprzez  ich zwiększenie o kwotę  13.319 zł w związku z rozstrzygnięciem przetargu 
nieograniczonego na „świadczenie usług cateringowych dla szkół i przedszkola na terenie 
Gminy Mieścisko”. W projekcie budżetu na 2014 rok na realizację w/w zadania zaplanowano 
146.100,- zł, natomiast  najkorzystniejsza oferta  wyniosła  159.418,57 zł, tj. różnica 13.318,-
zł. 
           7) dyskusja nad projektem budżetu 
Przewodnicząca Rady zarządziła dyskusję nad projektem budżetu w której głos zabrali: 
- P.Synoracki – radny powiatowy – w uzupełnieniu do realizowanego przez ZAZ projektu 
wyjaśnił, że Będzie można przez 19 miesięcy zatrudniać w ramach stażów, szkoleń itp. osoby 
niepełnosprawne z terenu gminy, dając im tym samym możliwość zarobienia. 
- radny Rodzewicz – czy do projektu musimy dołożyć własne pieniądze ? 
- P.Synoracki – „żadnych pieniędzy nie trzeba dołożyć”; 
- radny Rodzewicz – powrócił do opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu 
na 2014 rok w której zwraca  uwagę na indywidualne wskaźniki zadłużenia gminy i wskaźniki 
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dopuszczalne. ”Wynika to trochę  jak chodzenie po cienkiej linii. To bezpieczeństwo 0,17% i 
0,01% to w zasadzie nie mieści się w granicach błędu i może nas to czasami zachwiać, bo np. 
stopa refinansowa wzrosła o 0,5%. 
 
           8) głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta 
Przewodnicząca Rady zgodnie z procedurą budżetową w pierwszej kolejności poddała pod 
głosowanie autopoprawki wniesione przez Wójta do projektu budżetu. 
Na 15 radnych w głosowaniu jednogłośnie zdecydowano o wprowadzeniu autopoprawek. 
 
           9) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 
Przed przystąpieniem do przegłosowania projektu uchwały Przewodnicząca Rady zwróciła się 
z zapytaniem czy radni sobie życzą żeby ten projekt wraz z autopoprawkami odczytać. 
Radni nie wyrazili woli odczytywania, w związku z czym Przewodnicząca Rady poddała 
projekt uchwały budżetowej po uwzględnieniu autopoprawek pod głosowanie, odczytując 
kwoty dochodów i wydatków budżetu Gminy na 2014 rok 
Na 14 radnych ( radny Serafiński wcześniej opuścił sesję) uchwała w głosowaniu została 
podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik  Nr 12 do protokołu. 
Po przyjęciu budżetu Wójt podziękował Radzie wskazując, na wspólną pracę nad jego 
wypracowaniem. Tak jak P.Rodzewicz zwrócił uwagę, że „idziemy po cienkiej linii ”kiedy 
0,01% to jest granica błędu. Ale po to jesteśmy żeby nie przekroczyć  tej cieńkiej linii i 
żebyśmy mogli realizować to co żeśmy sobie nakreślili. Myślę, że w ciągu roku 2014 również 
będzie się coś zmieniało na plus. Ale najważniejszą rzeczą jest to, że podjęte kiedyś decyzje 
dzisiaj owocują, a przedkłada się to na wzrost liczby mieszkańców w Mieścisku, jak i w całej 
gminie. Natomiast cała infrastruktura musi być utrzymywana, musi ona również przyciągać 
osoby, które chcą być na terenie naszej gminy: chcą pracować, chcą zakładać swoje firmy. 
Myślę, że będziemy wspólnie na ten cel pracować. 
 
Adn. 14 - Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 
- Panu Rodzewiczowi – w kwestii odśnieżania – w niedzielę około południa wszystko zostało 
udrożnione. Jedne drogi wcześniej, drugie później. Nie jesteśmy być w stanie wszędzie 
jednocześnie. Najważniejszym celem zawsze będzie w tego typu sytuacjach żeby w ogóle 
udrożnić.. Niektórzy żądają żeby była przejezdność na szerokości 6 m, a takiego czegoś 
naprawdę nie będzie ponieważ chcemy jak najszybciej dotrzeć do wszystkich”; 
- „jeśli chodzi o oświetlenie uliczne – „zainterweniujemy. Myślę, że do świąt powinno być 
naprawione w Gorzewie, na Popowie Kolonii itd.” 
 
Adn. 15 -  Wolne głosy i wnioski 
 
- radny Wojtyszyn – „Pan Wójt poinformował, że został rozstrzygnięty przetarg na catering 
do szkół, a kilka miesięcy wcześniej dotarła do mnie informacja, że jest remont stołówki i 
osoba z Mieściska będzie przygotowywać posiłki. Jak to wygląda w tej chwili „? 
- Wójt – „przetarg został rozstrzygnięty i najkorzystniejsza oferta została złożona przez 
dotychczasową firmę tj. Skoki. Natomiast remont miał być. Nikt nikomu nie obiecał 
prowadzenia stołówki. Zawsze  musi  być przeprowadzony przetarg. Pierwotnie zakładano, 
ze nie przetoczy to 54 tys.zł, jednak przekroczyło i trzeba było ogłosić przetarg. Ten Pan nie 
przystąpił do przetargu. Prawa przetargu i pieniędzy publicznych są nieubłagane”; 
- radny Rodzewicz: 
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1) „w sprawie drogi dojazdowej do „DINO”. Było przeniżenie i w dalszym ciągu jest, ale 
przesunęło się w drugie miejsce i w tej chwili jest po prawej stronie, akurat przy tym 
chodniku. Ponadto  na skrzyżowaniu, jadąc z Wągrowca i skręcając w prawo tam jest 
nieutwardzone., około 2 m kwadratowych trzebaby utwardzić .Tam się w tej chwili coraz 
bardziej wybija. Z tym przeniżeniem zrobiony był błąd przy wytyczeniu poziomu i dlatego stoi 
woda”; 
2) „zaczynają się wybijać 2 dziury na ul.Zacisze. Jak to zostanie tak do wiosny, to z 1 metra 
kwadratowego zrobi się o wiele więcej”; 
- Wójt – zgłoszone przez radnego wnioski przyjął do wiadomości celem sprawdzenia w 
terenie. 
- radna Kapczyńska – prosiła o informację  do kogo zgłaszać sprawy odśnieżania dróg w 
okresie świątecznym ? 
- Wójt – wyjaśnił, że dysponentem sprzętu w razie opadów śniegu  jest  P.Kamil Kubikowski, 
jak również  swoim telefonem  służy do przyjmowania wszelkich zgłoszeń. 
W związku z wyczerpaniem pytań Wójt złożył wszystkim uczestnikom sesji z okazji 
zbliżających się świąt Bożego Narodzenia najlepsze życzenia w imieniu własnym i 
pracowników Urzędu. Do życzeń dołączyła się w imieniu wszystkich radnych  Przewodnicząca 
Rady. 
Tym akcentem zakończono obrady XXIX sesji Rady Gminy. 
 
 
    Protokółowała:               Przewodniczyła sesji: 
 
  Inspektor ds. obsługi                Przewodnicząca Rady: 
  organów gminy 
 
  /Wiesława Kujawa/                /Elżbieta Kapczyńska/ 

 


